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В статье рассматриваются основные конституционные гарантии, предоставляемые органами местно-
го самоуправления в целях осуществления, обеспечения и защиты прав и свобод человека и гражданина. 
Для развития демократических принципов на муниципальном уровне предполагается поддержка участия 
местного населения в решении вопросов местного значения муниципалитетом. Решение этих вопросов может 
осуществляться исключительно посредством надлежащего исполнения своих полномочий соответствующими 
органами местного самоуправления и должностными лицами местного самоуправления. По результатам их 
деятельности и уровню жизни жителей муниципального образования можно судить о предоставлении консти-
туционных гарантий и реализации прав, свобод и законных интересов человека, предусмотренных Конститу-
цией Российской Федерации.
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The article discusses the main constitutional guarantees provided by local authorities in order to implement and 
ensure the protection of the rights and freedoms of human and citizen. For the development of democratic principles at 
the municipal level, it is supposed to support the participation of local people in solving local issues by the municipality. 
The solution of these issues can be carried out exclusively through the proper execution of their powers by the relevant 
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local authorities and local government offi cials. According to the results of their activities and the standard of living of 
the residents of the municipality, it is possible to judge the granting of constitutional guarantees and the exercise of 
the rights, freedoms and legitimate interests of a person as provided for by the Constitution of the Russian Federation.

Keywords: local self-government, constitutional guarantees of human rights, local governments, municipal 
rulemaking, ensuring and protecting human rights, solving local issues.


